



Staben

Handläggare

Johanna Lilja, 0456-81 61 21  
johanna.lilja@solvesborg.se

## Pensionärs- och funktionshinderrådet

|           |                                      |                                     |
|-----------|--------------------------------------|-------------------------------------|
| Datum     | 2025-05-06                           |                                     |
| Tid       | 13:00-15:00                          |                                     |
| Plats     | Lageråssalen, Stadshuset, Sölvesborg |                                     |
| Deltagare | Kith Mårtensson, ordf                | Gull-Britt Norberg, SPF             |
|           | Viveka Olofsson, KS                  | Leif Andersson, PRO Sölvesborg      |
|           | Niklas Joelsson, AVN                 | Kent Hallberg, PRO Sölvesborg       |
|           | Paul Andersson, VON                  | Lotta Hallberg, PRO Mjällby         |
|           | Gullvi Nilsson, ÖFN                  | Kerstin Månsson, PRO Mjällby        |
|           | Johanna Lilja, sekreterare           | Ewonne Månsson, PRO Norje           |
|           |                                      | Mona-Lise Sandquist,                |
|           |                                      | Demensföreningen                    |
|           |                                      | Berry-Ann Ohlsson, Reumatikerfören. |

### 1. Dagordningen godkänns

Kith hälsar välkommen och dagordningen fastställs.

### 2. Utdrag ur belastningsregister – bemanning i äldreomsorgen

Besök av någon som kan föredra bemanning och ev utmaningar inom vården utgår och återkommer senare.

Kith informerar om vad som gäller idag för utdrag ur belastningsregister – vilket är krav endast på de som ska jobba med barn och unga, ej inom omsorg/LSS. Önskemål och krav från samhället ökar dock och förra månaden besvarade Sölvesborgs kommun, via HR-chefen, en remiss på lagändringsförslag i ärendet. Förslaget skulle innebära att arbetsgivare framöver kan begära in utdrag. I stora drag höll vår HR-chef om förslaget, men vi skulle då behöva ta fram lokala reglemente för hur det ska användas för att inte neka sökande för t ex minsta fortkörning. HR-avdelningen har redan börjat titta på hur det skulle kunna se ut för vård- och omsorgsförvaltningen respektive arbete- och välfärdsförvaltningen om lagändringen skulle gå igenom.

Idag kan arbetsgivaren be om att få utdrag till alla tjänster, men sökande har också rätt att neka till att lämna in detsamma.

### 3. Diverse information från beredningen

- **Nakterhuset** – sen förra mötet har Kith och kommunchefen träffat ordförande i föreningen som driver Nakterhuset tillsammans med representanter från några av våra föreningar. Under mötet framkom att föreningen på ett möte dagen efter kommer att gå över till att bli en vanlig förening och inte en andelsförening. Man saknar en fast hyresgäst till en av sina lokaler, och vill också att kommunen i mesta möjliga mån försöker hyra in sig vid större möten etc. Kommunen har också erbjudit sig att hjälpa till att försöka hitta vilka ev bidrag föreningen kan söka utifrån de nya förutsättningarna.

Generellt hittar man bidragsregler etc för föreningar på kommunens hemsida: [Bidrag, stöd och stipendier - Sölvesborgs kommun](#).

- **Hjärtstartare Solgården** – den hjärtstartare som tidigare fanns på Solgården togs ner p g a den var trasig och har inte ersatts. Vård- och omsorgschefen ska titta på om man har möjlighet att sätta dit en ny.  
Framtid Sölvesborg har också en plan att sätta upp hjärtstartare på varje kommunal fastighet och registrera dessa i [Hjärtstartarregistret](#) Hela kommunen kommer aldrig att kunna bli en s k hjärtsäker zon, men vi kan hjälpa till så gott det går.
- **Ny ringlinje till Kämpaslätten** – den nya ringlinjen som ska trafikera Hjortakroken – Resecentrum – Kämpaslätten – Resecentrum – Hjortakroken kommer att försenas till nästa år. Det beror på att Region Blekinge upphandlat nytt bussbolag, Connect, och de vill köra in sig på ordinarie, redan etablerade turer först. Tidplanen från Blekingetrafiken är att ringlinjen ska vara igång under andra kvartalet nästa år.  
*I Nordersund lämnar äldre sina hus nere i byn och flyttar bl a till nya området vid Talmansvägen. Där stannar ingen buss idag och en del tar t o m bilen ner till hamnen för att gå på bussen för att man inte orkar gå hem med kassar när man kommer tillbaka. Skulle bussen kunna köra ner i Nordersund via 123:an och tillbaka via Talmansvägen och en busshållsplats anläggas vid det nya området?*
- **Nedskräpning** – Det finns inte något uttalat ansvar för skräpplockning längs det kommunala vägnätet, men sporadisk plockning av papper förekommer. Deltagare från daglig verksamhet hjälper oss att tömma papperskorgar i centrala delarna av staden.

På de vägar som Trafikverket har ansvar plockar de. men dock inte så ofta. Troligen har de bestämda rutten uppdelat på året.

Sedan har vi våra duktiga barn och pedagoger som är ute och plockar skräp i slutet av april. Dessutom har vi föreningar som plockar skräp, framför allt den 21 september när det är "Hela Sverige plockar skräp"-dagen.

Frågan kvarstår dock om det går att göra mer. Kan skolan hjälpa till genom att ha skräpplockning för t ex högstadieseleverna på Bokelund längs stråket upp till Burger King? Kan Polisen göra en insats genom bötfällning för att markera?

Det upplevs också att det blir mycket skräp, "sop-rinn" och oljespill efter VMAB's sophämtningar. Kommunen har ingen möjlighet att påverka detta utan hänvisar till VMAB's

kundtjänst: [kundservice@vmab.se](mailto:kundservice@vmab.se) alternativt på telefonnummer 0454 - 593 59

Sopkärl ska rengöras av respektive fastighetsägare.

- **Övergångar Järnvägsgatan** – På beredningen lyftes frågan om man t ex har en permobil och bor på Södra Bryggerigatan och ska ner till t ex ICA eller Coop Xtra Rondellen – då är det svårt att köra på trottoaren på den sidan med alla nedfarter som bryter trottoaren, men samtidigt finns inget övergångsställe förrän nere vid respektive butik. Det finns ett par avsmalningar, varför skulle inte dessa kunna vara övergångsställen så att de kommer över till gång- och cykelvägen? Samhällsbyggnadsavdelningen har svarat att man får titta vidare på detta och se om det är möjliga åtgärder som går att genomföra.
- **Väg 123 från Mjällby ut på Lister** – finns det några planer på att bredda och fixa denna väg? Där kommer att färdas fler lastbilar om det blir näringslivssatsningar i Nordersund?  
Svar: Väg 123 är statlig väg och inte kommunens ansvar. Kommunen har heller ingen rådighet att genomföra några åtgärder. Dock för vi kontinuerliga samtal med Trafikverket om vägen och eventuella åtgärder.  
Rådet framhåller dock att det är viktigt att kommunen ligger på både ur trafiksäkerhetssynpunkt och för att skapa förutsättningar för att folk vill bosätta sig ute på Listerlandet.  
Det är bra om gemene man också trycker på och t ex mailar myndigheten, Trafikverket, sina synpunkter/önskemål.
- **Belysning av banvallen i Hällevik** – Det finns inte några planer på att belysa banvallen till Hällevik med t ex med solenergilampor eller dylikt inom överskådlig framtid. Rådet framhåller att det hade varit önskvärt ur säkerhetssynpunkt även här. Det är många som nyttjar vallen mörka kvällar.

#### 4. Övrigt

- **Killebom** – PRO Sölvesborg saknar återkoppling från projektgruppen för Killebom. Niklas J informerar om att det finns en planering för festivalen framtiden, men att denna inte är helt klar. Niklas J ber projektansvarige kontakta Leif Andersson, PRO.
- **Belysning Campingvägen/Strandvallen** – även här är det önskemål om belysning på sträckan från campingen till busshållplatsen. Det är många ungdomar som får gå i mörker upp till bussen och det är full fart på bilar och a-traktorer längs vägen.
- **”Potthålsveckan”** – Önskemål om annat än grusfyllnad i de större potthålen i våra gator, t ex Södra Bryggerigatan. Kith informerar om underhållsskuld och prioriteringsordning.  
*PRO Sölvesborg efterlyser även stensättning utanför Sternska Villan – blir väldigt dammigt och smutsigt.*

#### 5. Mötet avslutas

Datum för höstens beredningar/sammanträden skickas ut senare. Ordförande kommer också att försöka bjuda in någon representant från Region Blekinge som kan komma och prata närtrafik, förutsättningar för komma framåt med önskemålet om äldres gratisresor i länet och dagens tidsfönster för gratisresor m m.